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Inarmarea pentru biruinta
Scopul acestui studiu este de a demonstra necesitatea inarmarii la nivel personal pentru a face fata 

bataliei finale. Faptul ca nimeni dintre noi nu se afla in fata acestui conflict, Pavel este foarte clar atunci 
cand afirma in Efes. 6,10-13:

“10Încolo, fraţilor, întăriţi-vă în Domnul şi în puterea tăriei Lui. 
11Îmbrăcaţi-vă cu toată armătura lui Dumnezeu, ca să puteţi ţine piept împotriva uneltirilor diavolului. 
12Căci noi n-avem de luptat împotriva cărnii şi sângelui, ci împotriva căpeteniilor, împotriva domniilor,  
împotriva stăpânitorilor întunericului acestui veac, împotriva duhurilor răutăţii care sunt în locurile cereşti.  

13De aceea, luaţi toată armătura lui Dumnezeu, ca să vă puteţi împotrivi în ziua cea rea, şi să rămâneţi în 
picioare, după ce veţi fi biruit totul.  “

In aceste versete se vorbeste despre o armura divina compusa din 7 elemente esentiale. Descrierea lor 
este facuta in versetele imediat urmatoare, dar cum pasajul biblic este destul de larg nu-l voi citi (Efes. 5,14-
20). Adevarul, dreptatea, credinta, mantuirea, studiul zilnic al Scripturii, rugaciunea si lucrarea misionara 
sunt aceste elemente care compun armura lui Dumnezeu. Crestinul care va folosi aceste arme, va putea 
rezista “in ziua cea rea”, dupa cum scrie Pavel, iar atunci cand totul se va termina, va fi gasit puternic, 
statornic, reflectand slava lui Dumnezeu. 

Permite-mi ca sa divid aceste arme in doua grupe. In prima grupa voi aseza: adevarul, dreptatea, 
credinta si mantuirea. Acestea sunt 4 arme divine pe care Dumnezeu el aseaza in mainile fiilor lui Sai. Dar 
participarea umana se rezuma la a accepta sau a respinge planul divin.

In cea de-a doua grupa se includ: studiul biblic, rugaciunea si misiunea. Si acestea sunt tot arme 
divine, doar ca acestea functioneaza daca fiinta umana face uz de ele. Participarea umana in folosirea acestor 
arme este mult mai activa.

Permite-mi sa explic. In ceea ce priveste adevarul , dreptatea, credinta si mantuirea nu putem face 
absolut nimic pentru a le modifica sau influenta. Putem doar sa le acceptam sau sa le respingem. Acestea 
mereu vor fi prezente in ciuda actiunilor noastre umane. Dar in ceea ce priveste rugaciunea, studiul biblic si 
misiunea, factorul uman este absolut indispensabil pentru a fi puse in actiune. Nimeni altcineva nu va putea 
face aceasta in locul nostru. Toti stim ce inseamna rugaciunea si studiul, dar ce putem spune despre misiune? 
Is. 52,7 explica:

“7Ce frumoase sunt pe munţi, picioarele celui ce aduce veşti bune, care vesteşte pacea, picioarele 
celui ce aduce veşti bune, care vesteşte mântuirea! Picioarele celui ce zice Sionului: ,Dumnezeul tău 
împărăţeşte!"  “

Aceasta inseamna sa aduci pe altii la Dumnezeu. Aceasta putem s-o numim marturisire. Aceasta este 
o arma indispensabila in lupta  spirituala in care suntem implicati. Multi crestini reusesc sa se roage si sa 
studieze Biblia intr-o oarecare masura. Dificultatea pe care multi o intampina se afla in a aduce pe cineva la 
Hristos. Persoane sincere, bineintentionate, oricat se straduiesc, au ca rezultat esecul si sunt frustrati de 
aceasta. Atunci, in mod gresit spun ca ei ca nu au darul acesta. Dar din perspectiva divina rugaciunea, studiul 
si misiunea nu sunt daruri spirituale ci arme cheie prin care se poate infrunta dusmanul iesind biruitor. Dar 
pentru ca aceste arme sa fie cu adevarat efective, trebuiesc folosite impreuna.



Aceasta functioneaza exact ca si dinamita. Dinamita are trei elemente: praful, detonatorul si fitilul. 
Separate aceste componente nu pot face nimic, dar impreuna au o putere distrugatoare fantastica. 

Exact acelasi lucru se intampla pe plan spiritual. Rugaciunea si studiul biblic separate de misiune, nu 
au nici o valoare, ba mai mult, pot chiar sa te conduca spre misticism sau fanatism. Aceasta este confirmata 
de catre urmatorul citat aflat in cartea “Servicii crestine” pagina 107:

“ Acest timp nu trebuie folosit intr-o devotiune abstracta. A astepta, a veghea si a face un lucru de 
buna calitate trebuie sa mearga mana in mana.” La ce se refera serva Domnului cand spune: “devotiune 
abstracta”? Se refera la a studia si a te ruga fara a face misiune. Daca vei include intre armele tale si 
misiunea, cu siguranta vei avea mijloacele necesare de a infrange dusmanul. 

In cea de-a doua parte a acestui studiu vom observa relatia care exista intre adevar si dreptate. 
Ambele vin de la Dumnezeu. Aminteste-ti ca desi sunt arme pe care le pot folosi orice crestin, ele nu sunt de 
provenienta umana, ci divina. In Scriptura, de nenumarate ori gasim cele doua: adevarul si dreptatea 
impreuna. Nu poate exista separatie intre adevar si dreptate. De exemplu: nimeni nu poate spune ca va face 
un lucru pentru ca este drept, dar vine in contradictie cu adevarul biblic. A face aceasta este o nebunie. Cand 
Pavel spune: “Stati gata, dar avand mijlocul incins cu adevarul, imbracati cu platosa neprihanirii (a 
dreptatii)” , se refera la faptul ca dreptatea are implicatii morale, fiind relationata cu adevarul, adica cu ceea 
ce este corect. Dar astazi vedem cum multe persoane, in numele dreptatii se opun la ceea ce este corect. Si 
cine poate spune ce este corect? Numai Dumnezeu, iar El a spus-o deja prin Cuvantul Sau. De aceea Isus a 
spus: “Sfinteste-i prin adevarul Tau”. Dar ce are de a face toate acestea cu marele conflict dintre Isus si 
Satana? Simplu, dragul meu. Cand o persoana aseaza dreptatea impotriva adevarului, se lipseste de o 
armatura protectoare, devenind astfel o victima usoara pentru dusman. De aceea trebuie sa folosesti in 
acelasi timp ambele arme.

In partea a treia a studiului vom vorbi despre Efes. 6,15-16:

“15având picioarele încălţate cu râvna Evangheliei păcii. 
16Pe deasupra tuturor acestora, luaţi scutul credinţei, cu care veţi putea stinge toate săgeţile arzătoare ale 
celui rău.  “

Deci, “picioarele incaltate cu ravna Evangheliei pacii”- alte traduceri spun fundamentul sau 
pregatirea in loc de ravna sau zel. In greaca cuvantul este “etoimasia” adica zel, fundament. Deci ce este 
ceea ce ii da fundament vietii devotionale? Maturisirea, nu pacea, pentru ca pacea este subiectul despre care 
vorbeste crestinul. Pacea este rezultatul ramanerii in Hristos, iar aceasta nu este o teorie ci o experienta vie a 
vietii de zi cu zi. Nimeni nu poate ajunge la Isus daca nu-L cauta prin intermediul rugaciunii, studiului si a 
meditatiei. Ceea ce poate fi cel mai rau in experienta crestina este de a ramane numai la teorie si de a crede 
ca totul se rezuma la cuvinte, ca a citi, la concepte si nimic mai mult. 

Versetul 16 ne prezinta o alta arma, si anume Credinta. Fiinta umana nu poate produce credinta. 
Credinta este un dar pe care Dumnezeu il ofera celor ce o cauta. Pavel afirma ca credinta vine in urma 
auzirii Cuvantului lui Dumnezeu. De aceea, credinta este rezultatul trairii zilnice a unei relatii vii cu 
Dumnezeu. 

Sa vorbim acum despre mantuire – cea de-a patra arma a crestinului. Dar aceasta reprezinta mai 
degraba o situatie decat o arma propriu-zisa. In ce fel mantuirea ar putea fi o arma? In marea opera a 
mantuirii nu exista loc pentru interventia umana. Dumnezeu deja a facut totul, iar fiinta umana nu trebuie sa 



mai faca nimic, ci doar de a accepta sau a respinge oferta divina. Dar atunci cand omul intelege ca Isus a 
facut totul pentru el, iar el se afla in siguranta, tocmai aceasta siguranta devine pentru el o arma puternica. 
Aceasta siguranta aduce cu sine incredere, certitudine. 

Cineva spunea intr-o zi: “Eu credeam ca trebuie sa fiu tare, puternic, pentru a fi salvat, pana cand 
intr-o zi am inteles ca mai intai trebuie sa fiu salvat pentru a ma simti puternic. “ Acesta este un adevar 
foarte pretios. Siguranta manturirii este o arma care ne ajuta sa ramanem tari pana la revenirea lui Hristos. 

O alta arma este Sabia Duhului, care este Cuvantul lui Dumnezeu. Aceasta poate fi o arma puternica 
in mana celui care o foloseste. Dumnezeu poate fi totul in viata ta, dar El nu poate studia Scriptura in locul 
tau. Nimeni n-o poate face. Singurul care poate studia Biblia pentru mine, sunt eu insumi. 

Intr-o zi un membru mi-a zis: “ O pastore, atunci inseamna ca sunt pierdut, pentru ca nu am chej sa 
studiez Biblia, si nici nu am vointa sa schimb situatia.” Dar el se insela in ceea ce priveste lipsa vointei, 
pentru ca el putea sa se trezeasca in fieare zi la 3:00 pentru a merge la lucru. Atunci eu intreb: s-ar trezi 
cineva la acea ora matinala daca nu ar avea vointa? Te asigur ca nimeni n-ar face aceasta. Deci, pentru a 
merge la lucru si pentru a castiga bani avea vointa, dar pentru a studia nu.

Sa ne imaginam ca maine vei avea un examen la istorie, dar nu-ti place istoria. Deschizi cartea dar nu 
ai chef de citit. Si totusi maine te asteapta un examen. Ce vei face atunci? Inchizi cartea si uiti de ea pentru 
ca nu-ti place? Sau te apuci de invatat in ciuda faptului ca nu-ti place? Atunci eu te intreb: nu crezi ca ar 
trebui sa faci cel putin acelasi efort de a studia Biblia, ca si atunci cand te asezi sa inveti istorie, desi nu-ti 
place? Dar avand in vedere ca natura noastra umana este una pacatoasa, pentru noi este dificil sa dorim un 
lucru bun, ca acela de a studia Cuvantul lui Dumnezeu. Naturii pacatoase nu-i place apropierea de 
Dumnezeu si vietuirea intr-o continua partasie cu El. Si cu toate acestea Biblia se afla mereu la indemana 
noastra, ca si o arma pe care o putem folosi mereu in lupta cu diavolul. 

Iata-ne ajunsi la finalul acestui studiu. Aici vom vorbi despre rugaciune. Rugaciunea nu este un act, 
ci o atitudine. Avem rugaciunea publica sau particulara care presupune a pune un timp special pentru a 
conversa cu Dumnezeu, a ingenunchea, etc. dar avem si asa numita rugaciune continua, dupa cum ne 
recomanda Pavel. Dar pentru aceasta eu nu cred ca ar fi posibil sa stam tot timpul ingenunchiati pentru a 
conversa cu Dumnezeu. Dar ne putem ruga in timp ce mergem, lucram, cumparam, etc, relationand astfel tot 
ceea ce facem cu Dumnezeu.

Rugaciunea nu are ca scop de a-L informa pe Dumnezeu, pentru ca nu exista nimic de care El sa nu 
stie si sa fie nevoie de a fi informat, si nici nu are ca scop de a-L determina sa-si schimbe opiniile conform 
circumstantelor. 

O dragul meu, adevaratul scop al rugaciunii este acela de a cultiva o relatie vie cu Dumnezeu. Isus a 
venit in aceasta lume pentru a ne invata sa traim o viata de biruinta, si a facut-o prin propiul sau exemplu. 
Cand se apropia apusul de soare, adesea El se afla pe munte in rugaciune, iar rasaritul soarelui Il gasea in 
acelsi loc conversand cu Tatal Sau. Apoi, in decursul zilei , fortele raului tremurau inaintea Sa. Intro zi un 
demonizat l-a intrebat: “ Ce ai cu mine Fiul lui David?”. Iti dai seama? Acesta este puterea care se afla la 
dispozitia noastra in fiecare zi. Dusmanul poate fi invins, chiar daca vine si te ispiteste prin inselaciuni si 
seductie, prin forta, prin presecutie, prin problemele acestei vieti, totusi el este un invins. Nu poate face 
nimic pentru a te scoate afara din cercul protector al lui Dumnezeu, ci numai daca tu ii permiti. 

Ce rau ar putea exista in viata ta asa incat Isus sa nu poate sa-l invinga? Dar pentru aceasta trebuie sa 
te imbraci cu armatura lui Hristos si cu siguranta inamicul va fugi de la tine, el nu va putea atinge viata ta 
pentru ca esti protejat de cele 7 arme pe care ti le-a dat Isus.


